



Press release, 11/17/2019

World Championships 3-Cushions

From November 26th to 30th 2019, this year's 3-Cushions World Championships will be held in Randers, Denmark.

Torsten Danielsson, chairman of the Danish Billiards Union DDBU, is looking forward to the title fights: "This World Championship in Randers will be a great experience, both from an organizational and playing point of view!" The DDBU, the city of Randers and Sport Event Denmark are very excited about the great media interest. More than 50 hours of live coverage on Denmark's biggest sports channel TV-2 and Eurosport attract nationwide and pan-European attention. Livestreams through Kozoom.com and MBC Sport provide the millions of Asian fans with plenty of entertainment."

For the third time after 1994 and 2002 (back then also in Randers), the DDBU organizes a 3-cushions World Cup and Danielsson is particularly impressed by the current venue: "This World Cup takes place in an exceptionally beautiful environment. The choice fell on the riding house at "Vaerket" in Randers. A building from 1887, originally the Dragonen barracks of King Christian X. The site is now used for large concerts and cultural events. The idea is to create a very special atmosphere in which sport, history and cultural life will meet. The house, built around the beginning of billiards history, is a very good platform to create that mood."

Apart from the competitions, there will be a few more events to raise the interest of the youth for this sport. On November 26th a pool billiards tournament for pupils and juniors of the city will take place in the foyer of the "Vaerket". The goal is to combine the game with the lessons from school. "Billiards has a lot to offer in terms of math, concentration and history," says event manager Mette Bertelsen from the city of Randers.

In addition, on November 27th, also in the foyer of the "Vaerket", the finals of a special Danish billiards discipline "Schuemaker" will take place. The preliminaries have been played throughout the city in recent



Organizer:

Den Danske Billard Union (DDBU)
Haus des Sports
Brøndby Stadion 20
2605 Brøndby
Danmark

Contact:

Torsten Danielsson
formand for Den Danske Billard Union
Mail: formand@ddbu.dk
Tel: +45 53 801 133

Venue:

Vaerket
Sven Dalgaard
Plads 1
DK-8900 Randers C
Tel: +45 89 13 51 00

months and now it comes to the showdown during the World Cup. Furthermore there is also free access to the World Cup and the side-events on these first two tournament days. For the 28th to 30th of November tickets can be bought at www.vaerket.dk.

On November 30th another highlight will be on the agenda, because when the world-famous trickshot-specialist Florian "Venom" Kohler will show off his skills. Between the second semi-final and the final, the Frenchman will provide the best entertainment and prepare the stage for the two finalists.

Likewise, the DDBU is very proud to also welcome the most successful 3-cushions-player in the history of the sport, Raymond Ceulemans. In his active career, the Belgian has won more than 100 European Championships, World Championships and other international tournaments. Even today, now 82 years old, the legend of the sport is still to be found at the table and it is not uncommon for him to beat even the very best.

Facts about the 3-cushions World Cup 2019:

The World Championship will be held from November 26th to 30th in Randers, Denmark. 48 players from 22 nations will take part in the event. Among them are Dion Nelin, Jacob Haack Sérensen and local hero Thomas Andersen, three top Danish players.

Achievements of the DDBU at World Championships:

1978: Bronze for Peter Thøgersen at the World Championships in Argentina.

1994: Bronze for Brian Knudsen at the World Championships in Aalborg, Denmark

2000: Silver for Tonny Carlsen at the World Championships in France.

2002: Silver for Dion Nelin at the World Championships in Randers, Denmark

2004 Bronze for Jacob Haack Sérensen at the World Championships in the Netherlands

In addition, Denmark won the Team World Championships in 1995 and 1996 in Viersen, Germany:

1995: Dion Nelin and Jacob Haack Sorensen

1996: Dion Nelin and Hans Laursen

Preview:

Expectations for this year's World Cup are high in Denmark and they are hoping for a medal and that all three DDBU players will finish in the Top 24. In addition, this year there are no clear title favorites. Hot contenders are defending champion Dick Jaspers (Netherlands), Eddy Merckx (Belgium), Jae Ho Cho, Haeng Jik Kim and Myong Won Cho (all Korea). Maybe the German Martin Horn will manage a surprise?

[Media page english](#)

Press officer / contact:

Achim Gharbi

Mail:

achim.gharbi@touch-magazine.net

[Media page](#)

Pressemeddelelse, 17.11.2019

VM i 3-bande carambole i Ridehuset

Danmark er i de kommende uger vært for VM i billardsportens "Kongedisciplin" 3-bande carambole. Den Danske Billard Union, Randers og Sport Event Denmark glæder sig til at byde verdens bedste spillere velkommen.

"VM i 2019 i Randers bliver en stor oplevelse, såvel organisatorisk som spillemæssigt! DDBU ser frem til, at vi i de kommende uger igen sammen med Randers og Sport Event Denmark blænder op for VM i billard i Danmark," siger Torsten Danielsson, formand for Den Danske Billard Union (DDBU).

Det er tredje gang, DDBU står som vært for et VM i 3-bande. Første gang var i 1994 – dernæst i 2002, som ligeledes blev afviklet i Randers.

"Verdensmesterskabet i trebande-carambole skal afholdes i nogle usædvanlig flotte rammer. Valget er faldet på Ridehuset på "Værket" i Randers. En bygning fra 1887, der oprindeligt var dragonkaserne for Kong Christian X. Stedet bliver i dag brugt til store koncerter og kulturarrangementer.

Idéen er at skabe en helt særlig stemning, hvor sporten, historien og kulturlivet møder hinanden. Huset, der er bygget i carambole-billardens barndom er i hvert fald en god platform for at skabe den stemning.

En række sideevents skal promovere VM stævnet. En poolturnering for byens skolebørn bliver således afviklet i Værkets foyer på VM'ets første spilledag d.26.november, hvor tanken er at koble spillet med undervisningen for vores skolebørn, da der både er meget matematik, koncentration og historie i carambole -spillet," udtaler eventchef, Mette Bertelsen, fra Randers Eventsekretariatet."

Desuden afvikles finalen i "Bydysten" i Skomar onsdag d.27.november – ligeledes i Værkets foyer, efter at de indledende runder er blevet spillet på Randers' værtshuse i de forgangne måneder.

På disse to første VM-dage er der ligeledes gratis adgang til både VM og side eventene for alle. Kom og nyd fantastisk billard i verdensklasse fra kl.11 tirsdag d.26. og fra kl.10 d.27.november. For dagene 28-30.november kan billetter købes på www.vaerket.dk

På finaldagen 30.november giver den verdenskendte pool trickshot ekvilibrist Florian "Venom" Kohler opvisning imellem den anden semifinal og finalen kl.ca. 16.00-16:30. Et fantastisk indslag som varmer op til VM finalen.

Ligeledes er DDBU stolt over at kunne præsentere verdens bedste 3-bande spiller igennem tiderne som æresgæst, den levende legende Raymond Ceulemans, som i sin aktive karriere vandt mere end 100 EM, VM og andre internationale mesterskaber. Selv i en alder af i dag 82 år er legenden stadig at finde ved billardbordet og det er ikke sjældent, at han slår selv de allerbedste – stadigvæk!

Lige som DDBU og Randers er også direktør, Lars Lundov, Sport Event Denmark, glad for, at Danmark skal være vært for VM i 3-bande carambole:

"Det er glædeligt, at Danmark igen kan trække i værtstøjet og byde billardspillere fra hele verden velkommen til Randers. Det er samtidigt en god mulighed for at give de danske topspillere hjemmebane, så de kan få al den opbakning, de fortjener."

Fakta om VM 2019

VM spilles på Værket i Randers, og turneringen afvikles i dagene d. 26-30. november 2019. 48 spillere 22 nationer i hele verden deltager i VM 2019. 3 danske topspillere vil være blandt deltagerne – nemlig Dion Nelin, Jacob Haack Sørensen og lokalkometen fra Randers Thomas Andersen, som er regerende dansk- og nordisk mester i 3-Bande.

Danmark har igennem tiderne opnået flere flotte resultater ved VM i 3-bande carambole.

- 1978 vandt Peter Thøgersen bronze ved VM i Argentina.
- 1994 vandt Brian Knudsen bronze ved VM i Aalborg.
- 2000 vandt Tonny Carlsen sølv ved VM i Frankrig.
- 2002 vandt Dion Nelin sølv ved VM i Randers.
- 2004 vandt Jacob Haack Sørensen bronze ved VM i Holland

Danmark har derudover vundet VM for 2-mands landshold i hhv. 1995 og 1996. Begge gange i Viersen i Tyskland.

- 1995 Dion Nelin og Jacob Haack Sørensen
- 1996 Dion Nelin og Hans Laursen.

Forventningerne til VM er store. DDBU forventer at erobre mindst 1 medalje og at alle danskerne placerer sig i top 24. Og hvem ved? Måske lurer der en topplacering for en dansker!

Kontakt:

Torsten Danielsson
formand for Den Danske Billard Union
Tel: 53801133
Mail: formand@ddbu.dk

[Medieside dansk](#)

Pressemitteilung, 17.11.2019

Dreiband-WM in Randers, Dänemark

Vom 26 -30. November 2019 finden im dänischen Randers die diesjährige Billard-Weltmeisterschaften in der "Königsdziplin" Dreiband statt.

Der Vorsitzende der Dänischen Billardunion DDBU, Torsten Danielsson, blickt gespannt auf die Titelkämpfe: "Diese Weltmeisterschaft in Randers wird ein großartiges Erlebnis sein, sowohl organisatorisch als auch spielerisch! Die DDBU, die Stadt Randers und Sport Event Denmark freuen sich besonders über das große Interesse der Medien für diese WM. Mehr als 50 Stunden Live-Übertragung des größten dänischen Sportsenders TV-2 und Eurosport

sorgen für landesweite und europaweite Aufmerksamkeit. Außerdem wird mit Livestreams durch Kozoom.com und MBC Sport das millionengroße Publikum in Asien gut versorgt.“

Bereits zum dritten Mal nach 1994 und 2002 (damals auch in Randers) veranstaltet die DDBU eine Dreiband-Weltmeisterschaft und Danielsson ist besonders vom jetzigen Spielort angetan: „Diese Weltmeisterschaft findet in einer außergewöhnlich schönen Umgebung statt. Die Wahl fiel auf das Reithaus am "Vaerket" in Randers. Ein Gebäude aus dem Jahr 1887, ursprünglich die Dragonenkaserne von König Christian X. Das Gelände wird heute für große Konzerte und kulturelle Veranstaltungen genutzt. Die Idee ist, eine ganz besondere Atmosphäre zu schaffen, in der Sport, Geschichte und Kulturleben aufeinandertreffen. Das Haus, das ungefähr zu Beginn der Billard-Geschichte gebaut wurde, ist eine sehr gute Plattform, um diese Stimmung zu schaffen.“

Abseits der Wettkämpfe wird es noch einige weitere Veranstaltungen geben, um das Interesse der Jugend für diese Sportart zu wecken. So findet am 26. November im Foyer des „Vaerket“ ein Pool-Billard-Turnier für die Schulkinder der Stadt statt, bei dem man das Spiel mit dem Unterricht verbinden möchte. „Billard bietet sehr viel bezüglich Mathematik, Konzentration und Geschichte“, sagt Eventmanagerin Mette Bertelsen von der Stadt Randers.

Darüber hinaus findet am 27. November, auch im Foyer des „Vaerket“, das Finale einer speziellen dänischen Billard-Disziplin „Schuemaker“ statt. Die Vorrunden wurden bereits in den letzten Monaten überall in der Stadt gespielt und nun kommt es während der Weltmeisterschaften zum Showdown.

An diesen ersten beiden Turniertagen gibt es zudem freien Zugang sowohl zur WM als auch zu den Side-Events. Für den 28. bis 30. November können hingegen Tickets bei www.vaerket.dk gekauft werden.

Am 30. November steht zudem noch ein weiteres Highlight auf dem Programm, denn dann wird der weltbekannte Trickstoß-Spezialist Florian "Venom" Kohler sein Können zum Besten geben. Zwischen dem zweiten Halbfinale und dem Finale wird der Franzose für beste Unterhaltung sorgen und den beiden Endspiel-Protagonisten die Bühne bereiten.

Ebenso ist die DDBU sehr stolz darauf, mit Raymond Ceulemans den erfolgreichsten Dreibandspieler der Welt als Ehrengast begrüßen zu dürfen. In seiner aktiven Karriere konnte der Belgier mehr als 100 Europameisterschaften, Weltmeisterschaften und andere internationale Turniere gewinnen. Auch heute noch, mit mittlerweile 82 Jahren, ist die Legende des Sportes noch am Billardtisch zu finden und es ist nicht selten, dass er selbst die Allerbesten noch schlägt.

Fakten zur Dreiband-WM 2019:

Die Weltmeisterschaft wird vom 26.-30. November 2019 in Randers/Dänemark gespielt. 48 Spieler aus 22 Nationen nehmen an der Veranstaltung teil. Unter ihnen sind mit Dion Nelin, Jacob Haack Sérensen und Lokalmatador Thomas Andersen drei dänische Top-Spieler mit dabei.

Erfolge der DDBU bei Weltmeisterschaften:**1978: Bronze durch Peter Thøgersen bei den Weltmeisterschaften in Argentinien.**

1994: Bronze durch Brian Knudsen bei den Weltmeisterschaften in Aalborg/Dänemark

2000: Silber durch Tonny Carlsen bei den Weltmeisterschaften in Frankreich.

2002: Silber durch Dion Nelin bei den Weltmeisterschaften in Randers/Dänemark

2004 Bronze durch Jacob Haack Sørensen bei den Weltmeisterschaften in den Niederlanden

Darüber hinaus hat Dänemark die Team-Weltmeisterschaften 1995 und 1996 in Viersen/Deutschland gewonnen:

1995: Dion Nelin und Jacob Haack Sørensen

1996: Dion Nelin und Hans Laursen

Vorschau:

Die Erwartungen an die diesjährige WM sind groß in Dänemark und man erhofft sich eine Medaille und das sich alle drei DDBU-Spieler in den Top 24 platzieren. In diesem Jahr gibt es zudem keinen eindeutigen Titelfavoriten. Heiße Kandidaten sind Titelverteidiger Dick Jaspers (Niederlande), Eddy Merckx (Belgien), Jae Ho Cho, Haeng Jik Kim und Myong Won Cho (alle Südkorea). Vielleicht gelingt auch dem Deutschen Martin Horn eine Überraschung.

[Mediaseite deutsch](#)

Newsletter abbestellen